
VERENIGINGSVERSLAGEN ENZ. 

NEDERLANDSE VERENIGING VAN TANDARTSEN 

JAARVERSLAG VAN DE SECRETARIS OVER HET JAAR 1958 

Voor de vijfde maal rust op mij als Uw secretaris de eervolle plicht, verslag uit te 
brengen over het afgelopen verenigingsjaar. 

Van de leden 
Op 1 januari 1958 bedroeg het ledental der vereniging 783, op 31 december 778. 
16 nieuwe leden traden toe, 18 leden bedankten of werden van de ledenlijst afgevoerd, 
terwijl 3 leden ons door de dood ontvielen, t.w. de collegae: J. A. BOOMSMA Sr., T. J. 
PADT Cri J. A. SALOMONS. 

Op 14 november werd door de algemene vergadering Prof. Dr. M. T. JANSEN be-
noemd tot buitengewoon lid, terwijl collega C. F. A. MOORREES te Boston, U.S.A. 
benoemd werd tot corresponderend lid. 

28 oktober herdacht ons erelid coll. J. SANDERS Ezn. het feit van zijn 60-jarig tand-
artsjubileum. Een 50-jarig jubileum herdachten de collegae: Mevr. C. M. VERSCHOOR-
ISEBREE MOENS en J. HESKES. 40-jarig jubileum de collegae: M. HESKES, J. KooREMAN, 
J. MURCK JANSEN, J. J. PETRI en Mevrouw L. DE VRIES. Een 14-tal collegae ontvingen 
gelukwensen bij hun 25-jarig beroepsjubileum. De collegae L. V. ARNOLD en J. VAN 
AMERONGEN werden benoemd tot hoogleraar aan de R.U. te Utrecht. 

Van het Bestuur 
Het bestuur onderging een belangrijke wijziging in zijn samenstelling door het uit- 
treden van zijn voorzitter Prof. J. W. A. TJEBBES, zijn penningmeester L. V. ARNOLD 
en de 2e secretaris Dr. J. B. VISSER. 

Het bestuur is thans als volgt samengesteld: 
Prof. J. G. DE BOER, voorzitter 
Dr. TH. E. DE JONGE, vice-voorzitter 
S. W. WEISFELT, le secretaris 
Prof. Dr. H. M. J. SCHEFFER, 2e secretaris 
F. J. TEMPEL, penningmeester 
D. J. VINKENBORG, commissaris 
Prof. J. VAN AMERONGEN, commissaris. 

In het afgelopen jaar werden 6 bestuursvergaderingen gehouden en wel op 10 jan., 
6 maart, 22 mei, 19 juni, 11 sept. en 11 dec. 

Het bestuur was vertegenwoordigd bij het afscheid van Prof. P. H. BUISMAN als 
hoogleraar te Utrecht. 

Van de W.T.A. 
Ook het bestuur van de stichting W.T.A. onderging een wijziging in zijn samenstelling. 
Coll. F. J. TEMPEL trad uit het bestuur, waarbij hij werd opgevolgd door coll. L. V. 
ARNOLD. De W.T.A. organiseerde in het afgelopen jaar een cursus Antropogenetica, 
door Dr. J. VAN DEN BoscH, docent in de Antropogenetica te Leiden, waaraan door een 
40-tal leden werd deelgenomen. 

Van de vergaderingen 
De voorjaarsvergadering werd gehouden op 2 en 3 mei. Tijdens het huishoudelijk 
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gedeelte vond de bestuurswisseling plaats en werden 7 nieuwe leden geïnstalleerd. In 
het wetenschappelijk deel der vergadering traden als sprekers op: 

Dr. J. F. HAMPE, „Pathologisch-anatomische demonstratie over tumoren in de 
mond en omgeving". 

W. H. STRUBEN, „Diagnostiek en chirurgische behandeling van tumoren van mond 
en kaak". 

H. LOKKERBOL, „De radiologische behandeling van tumoren van de mond en om-
geving". 

Dr. E. A. VAN SLOOTEN, „Epidemiologie en prognose van plaveisel-celcarcinomen 
van mond en kaak". 

J. J. KRUISBRINK, „Chirurgisch-prothetische behandeling van kaak- en aangezichts- 
defecten, ontstaan na verwijdering van tumoren". 

Prof. J. G. DE BOER, „Cariësbehandeling en pulpabehoud". 
F. J. TEMPEL, „Het gebruik van elastisch afdrukmateriaal". 
P. HENRI, „De Dentalair". 
De najaarsvergadering werd gehouden op 14 en 15 november. Tijdens het huishou- 

delijk deel der vergadering werd besloten tot een wijziging van art. 10 H.R., waardoor 
buitengewone leden vrijgesteld zijn van contributiebetaling. 

Tijdens het wetenschappelijk gedeelte der vergadering traden als sprekers op: 
Mw. Dr. A. KOOPMANS, „Inleiding en toelichting op de film: Mitose in Endosperm", 

waarna deze film werd vertoond. 
Frof. P. H. BUISMAN, „Ervaringen met tekortkomingen aan protheses". 
0. BACKER DIRKS, „Resultaten van de drinkwaterfluoridering te Tiel". 
Dr. F. vox BARTHELD, „De carieuze ontkalking van de harde tandweefsels". 
K. GROTHE, „Kontakt, Papille, initielle approximale Karies". 
Prof. J. W. A. TJEBBES, „Macroglossie". 
Dr. J. VAN NIEKERK, „Allergie en allergische reacties". 
Ten besluite van dit jaarverslag zij het mij vergund de verwachting uit te spreken, dat 

onder leiding van haar nieuwe voorzitter de activiteit en bloei van de vereniging zullen 
worden gecontinueerd. 

AMSTERDAM SCHE TANDHEELKUNDIGE VERENIGING 

Kort verslag van een podiumdiscussie over „PARODONTOPATHIE IN DE ALGEMENE PRAK-
TIJK", gehouden tijdens een bijeenkomst op 15 december 1958. 

De discussie stond onder leiding van Dr. CH. F. L. NoRD; als podiumsprekers waren 
aanwezig de heren A. VAN AMERONGEN, G. DEKKER, F. DUYVENSZ en Prof. M. HUT. 

De voorzitter opende de discussie met de vraag of de parodontologie een specialisme 
zou moeten zijn. 

Sprekers waren het er wel over eens dat er behoefte aan dit specialisme bestaat, maar 
zagen om verschillende redenen nog geen verwezenlijking daarvan. 

Prof. HUT voerde als nadeel aan dat een specialist op alle terreinen van de tandheel-
kunde buitengewoon bekwaam zou moeten zijn, terwijl DEKKER meende, dat de thera-
pie en de preventie te nauw met de algemene tandheelkunde verbonden zijn om 
een specialisatie te kunnen rechtvaardigen. VAN AMERONGEN wees er daarbij nog op, 
dat er eigenlijk nog te weinig van bekend is en meende de nadruk op de preventie te 
moeten leggen. 

De voorzitter sloot hier op aan en vroeg zich af, als een goede mondhygiëne een van 
de voorwaarden is van de preventie, of dan een mond-hygiëniste niet onontbeerlijk zou 
zijn. 
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Sprekers namen hierover geen bepaald standpunt in, maar zagen wel onder zekere 
omstandigheden een mogelijkheid ten deze. De voorzitter meende, evenals de 
sprekers, dat de problemen bij de parodontologie niet alleen door de inschakeling van 
een mondhygiëniste kunnen worden opgelost. Zij liggen dieper en gaan in feite terug 
naar de universiteiten. Wij zien zelfs nu met de 6-jarige opleiding, waar de jonge tand-
artsen behoorlijk medisch-biologisch onderlegd worden, nog te weinig het besef, dat 
de tandheelkunde een onderdeel van de geneeskunde uitmaakt, te weinig coördinatie 
tussen de verschillende onderspecialismen. 

De jonge tandarts kijkt daardoor nog steeds te veel naar het aantal te vullen cavi-
teiten en niet naar de mond als onderdeel van het lichaam. 

DEKKER meende dan dat het onderwijs niet bepalend is voor wat de student later 
gaat doen, omdat er in de praktijk de sociale problemen bijkomen. 

VAN AMERONGEN voerde aan dat onderwijstechnisch de specialisaties niet weg te 
denken zijn, maar gelooft wel dat er meer aandacht aan de coördinatie, de kindertand-
heelkunde en de research besteed zou kunnen worden. 

Prof. HUT verdedigde tenslotte de jonge tandarts die, als hij van de universiteit komt, 
overstelpt wordt door de geweldige massa werk. De zojuist afgestudeerde tandarts kan 
wel degelijk de totaliteit zien, maar komt daar in de praktijk niet meer aan toe. VAN 
AMERONGEN kwam daarop tot de conclusie dat er dus veel meer tandartsen moeten 
komen. De voorzitter ging vervolgens over tot vragen van meer practische aard en 
vroeg welke rol de dagelijkse mondhygiëne speelt in de parodontopathie? 

Is de tandenborstel een wezenlijke factor voor goede mondhygiëne en is er een tand-
pasta aan te wijzen met enig curatief effect? COPPES als eerste spreker meende dat een 
goede mondhygiëne inderdaad een belangrijke rol speelt, waarbij de tandenborstel een 
grote plaats inneemt. Hij vreesde niet, dat de tandenborstel als „entstok" zou kunnen 
dienen, omdat de parodontologie niet in de eerste plaats een bacterieel probleem is. Hij 
kende de tandpasta's wel enig nuttig effect toe, maar geen therapeutisch. Prof. HUT 
meende ook, dat een goede mondreiniging een belangrijke profylactische factor is, om-
dat het gebruik van de tandenborstel, mits van doelmatige vorm en op de juiste wijze 
gebruikt, een goede circulatie stimuleert in de tandvleesranden. Het therapeutisch 
effect van de tandpasta zou hij niet verder willen zien dan het mogelijk maken van een 
goede reiniging. 

DEKKER bracht naar voren dat het tandsteen verwijderen met de instructie mond-
hygiëne de twee belangrijke pijlers van de preventie der parodontopathieën vormen. 

De tandenborstel kan volgens hem slechts zelden te hard zijn en moet van natuur-
haar vervaardigd zijn. COPPES was het met het laatste niet helemaal eens en meende 
aan de hand van een aantal publicaties dat niet altijd een natuurharen borstel geadvi-
seerd mag worden. 

Vervolgens werd aan de podiumsprekers gevraagd, wat zij van het gebruik van een 
tandenstoker dachten. 

Sprekers waren het er over eens, dat een tandenstoker in bepaalde gevallen zeker 
enig nuttig effect afwerpt en wezen verder nog op het gebruik van stimulator en floss-
silk. 

Ook over de vraag of niet na elke tandsteenverwijdering een nauwkeurige subgingi-
vale curettage diende te volgen bestond weinig verschil van mening, omdat alle sprekers 
onder tandsteenverwijdering, het zowel supra- als subgingivaal verwijderen van tand-
steen verstaan. 

Wordt de tandsteenverwijdering in de ziekenfondspraktijken niet ondergehonoreerd 
nu we weten, dat dit een van de grondslagen is voor de preventie van parodontopa-
thieën? 

DUYVENSZ meende dat dit een probleem is dat zich steeds weer voordoet: er wordt te 
weinig tandsteen verwijderd omdat het niet voldoende wordt gehonoreerd, terwijl 
VAN AMERONGEN niet gelooft dat de honorering in de ziekenfondsen dusdanig vastge-
steld zal kunnen worden, dat hieraan voldoende tijd zal worden besteed. 
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De vraag of de gingivectomie in de algemene praktijk kan worden uitgevoerd werd 
bevestigend beantwoord. Wel dient een onderscheid gemaakt te worden tussen de grote 
en kleine gingivectomieën. Alleen DUYVENSZ toonde zich geen voorstander van deze 
ingreep in de algemene praktijk. De vraag of de parodontologie als tandheelkundig 
hoofdvak beschouwd dient te worden waar toch waarschijnlijk meer elementen aan 
parodontopathieën te gronde gaan dan aan cariës, werd door de meeste sprekers ont-
kennend beantwoord. Immers is het niet, zoals Prof. HUT het stelde, dat goede tandheel-
kunde de beste preventie is tegen parodontopathieën? 

De voorzitter besloot tenslotte met zijn spijt te betuigen, niet op de afwijkingen en 
hun therapieën in te kunnen gaan, daar zulks in het kader van deze discussie te ver zou 
voeren. Hij zou dan een gesprek op het podium tussen terzake zeer kundigen hebben 
verkregen, dat door de aanwezigen in de zaal wellicht niet geheel te volgen zou zijn ge- 
weest. 	 G. VAN DER HARST, secretaris. 

AGENDA 
Data der voornaamste wetenschappelijke congressen en vergaderingen in binnen- en 

buitenland 

1959 
24-27 mei 	Jaarverg. Deutsche Gesellschaft f. Kieferorthopadie te Frankfurt a/M. 

Prof. Dr. Dr. RrrrER, Hospitalstr. 1, Heidelberg. 

27-31 mei 	Intern. Dentalschau. Frankfurt a/M. 

28-30 mei 	Jaarverg. Deutsche Gesellschaft f. Zahní rztl. Prothetik. Frankfurt a/M. 

12 juni 	Klinische avond voor tandartsen in het Acad. Ziekenhuis te Groningen. 

19-20 juni 	Eerste Ledencongres der Ned. Mij. t. bev. d. Tandheelkunde. 
Herdenking 50-jarig bestaan der Amst. Tandh. Vereniging. 

2-4 juli 	32e Congres der Scandinavian Dental Association te Kopenhagen. 
Secr. Osterbrogade 4, Kopenhagen. 

3-5 juli 	6th Congress of the European Organisation for Research of Fluorine 
and Cariesprevention (Orca) te Pavia (It.). Dr. R. NAUJOKS. Univ. 
Krankenhaus Eppendorf, Martinistr. 52, Hamburg 20. 

5-8 juli 	Jaarl. bijeenkomst American Dental Society of Europe te Stockholm. 
Dr. J. P. MOLONY: 110 Harley Street Londen W. 1. 

6-11 juli 	35e Congres van de European Orthodontic Society te Marseille, Secr. 
3 Boulevard PAUL DOUMER, Marseille (We). 

8-10 juli 	9e Jaarvergadering van de Deutsche Gesellschaft fur Kiefer- and Ge- 
sichtschirurgie, Dusseldorf. Dr. Dr. A. Rehrmann, Westd. Kieferklinik 
Himmelgeisterstr. 152, Dusseldorf. 

6 september 	Herdenking 100-jarig bestaan der Deutsche Ges. f. Zahn-, Mund- 
und Kieferheilk. in verbinding met 14e Deutsche Zahnarztetag te Ber-
lijn. Inl. secr. D. Ges. f. Z.M.K.H. Lindemannstr. 38, Dusseldorf. 

11 september Klinische avond voor tandartsen in het Acad. Ziekenhuis te Groningen. 

14-18 septemberHerd. 100-jarig bestaan der Am. Dent. Association 47e jaarverg. F.D.I. 

24-27septemberJaarvergadering der Deutsche Arbeitsgemeinschaft zur Erforschung 
der Paradentopathien (Arpa) te Lindau (Bodensee), Bad Schacken. 

5-10 oktober XVIe Congrès Frangais de Stomatologie te Parijs. Dr. R. BATAILLE, 
43 Rue de la Chaussée d'Antin. Paris (9). 

Klinische avond voor tandartsen in het Acad. Ziekenhuis te Groningen. 
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